ظوابط القبول للطلبة الغير عراقيين (العرب والاجانب) في كلية الزهراوي الجامعة

- 1. على الطالب تقديم شهادة أو وثيقة مدرسية للدراسة الاعدادية او الثانوية معتر ف بها في العراق ومصادق عليها من قبل وزارتي التربية والخارجية في بلد الطالب ومؤيدة من قبل الممثلية العراقية في ذلك البلدان وجدت على وفق مدخلات القبول الخاصة بكل تخصص
- 2. ان يقوم الطال ب بمعادلة الشهادة التي يحملها وذلك من خلال تقديم متطلبات المعادلة لوزارة التربية العراقية ويتعهد الطالب المتقدم بالالتزام بالشروط والقوانين الواردة في دليل اجراءات شؤون الطلبة وظوابط القبول وشروطه في الكليات الاهلية
 - 3. اذا قبل الطال ب في الكلية ولم يباشر في الكلية المقبول فيه بعد مرور مدة زمنية من ابتداء الدراسة في الجامعة يعتبر قبوله ملغيا.
 - 4. تقديم شهادة طبية تؤيد سلامته من الامراض الانتقالية صادرة عن مديرية الصحة المدرسية في البلد الأم ومصدقة من قبل وزار ة
 الصحة العراقية مع شهادة التلقيح ض د الجدري والتيفوئيد والكوفيد.
 - تقديم استمارة طلب القبول التي ستنشر لاحقا في موقع الكلية بعد ملئها بالمعلومات والمستمسكات المطلوبة.
 - 6. ان يكون الطالب المتقدم متفرغا للدراسة ولايجوز الجمع بين الدراسة والوظيف
- 7. بعد قبول الطلبة يتم اصدار الاوامر الوزارية من قبل وزارة التعليم العالي ويتم على اساسها اصدار الاوامر الجامعية يتضمن اسماء الطلبة
 المقبولين ويتم عرضها على مجلس الكلية لتصديقها لغرض تدقيقها وفق السياقات التي تحددها المؤسس
 - 8. يمنح الطالب المتميز بعد انتهاء المرحلة الأولى في المنحة المجانية مساعدة مالية شهرية للسكن و المعيشة
 - 9. يحول الطالب من نصف منحة الى منحة بعد انتهاء المنة الدراسية الاوبي وحصوله على درجة امتياز
 - 10. على الطالب الالتزام بالتعليمات الخاصة بقبول الطلبة الوافدين و الصادرة من قبل وزارة التعليم العالي لعراقية والالتزام بالقوانين والتعليمات الصادرة من قبل الكلية المقبول فيها
 - 11. يلزم الطالب المقبول على نصف المنحة بدفع المستحقات المالية المحددة من قبل الكلية وعلى كل 4 دفعات خلال السنة الدراسية
 - 12. يعفى الطالب المقبول على المنحة المجانية 100 % من ال<mark>اجور ا</mark>لدراسية طيل فترة الدراسة
- 13. ان يكون الطالب مستوفيا للحد الادنى للقبول في الكلية وفق اللاختيارات المبينة في استمارة التقديم- على ان يكون الحد الأدنى للقبول كالأتى :
 - ي يقبل الطالب في التخصصات الطبية (الصيدلة طب الأسنان) من اكمل الدراسة الاعدادية (العلمي الاحيائي)او ما يعادلها في الدراسات و بمعدل لايقل عن 80%
 - تعتمد الكلية آلية المفاضلة لقبول الطلبة المتقدمين وفق الشروط المعلنة على الموقع الالكتروني الرسمي للكلية

كلية الزهراوي الجامعة مستعدد الزهراوي الجامعة

Admission Controls for Non-Iraqi Students (Arabs and Foreigners) in Al-Zahrawi University College

- 1. The student must submit a certificate or school document for preparatory or secondary study recognized in Iraq and certified by the Ministries of Education and Foreign Affairs in the country and supported by the Iraqi representation in that country, if any, according to the admission input for each specialization
- 2. The student must equalize the certificate he holds by submitting equivalency requirements to the Iraqi Ministry of Education, and the applicant undertakes to abide by the conditions and laws contained in the Student Affairs Procedures Manual and the admission controls and conditions in private colleges
- 3. If the student is accepted in the college and if he starts in the college accepted in the college after a period of time has passed from the beginning of the study at the university, his admission is considered canceled.
- 4. Submit a medical certificate that supports his safety from communicable diseases issued by the School Health Directorate in the home country and certified by the Iraqi Ministry of Health with a certificate of vaccination with smallpox, typhoid and Covid.
- 5. Submit an admission application form that will be published later on the college's website, filling it with the required information and documents .
- 6. The applicant must be full-time to study and it is not permissible to combine study and job
- 7. After accepting students, ministerial orders are issued by the Ministry of Higher Education, and on the basis of which university orders are issued, including the names of accepted students, and they are presented to the College Council for certification for the purpose of checking them according to the contexts determined by the founder.
- 8. After the completion of the first stage of the free scholarship, the distinguished student is granted monthly financial assistance for housing and living
- 9. The student is transferred from half a scholarship to a scholarship after the end of the first academic year and obtaining a degree of excellence
- 10. The student must abide by the instructions for the admission of international students issued by the Ministry of Higher Education of Iraq and abide by the laws and instructions issued by the college in which he is accepted.
- 11. The student admitted to half the scholarship is obligated to pay the financial dues specified by the college and for every 4 payments during the academic year
- 12. The student accepted on the free scholarship is exempted from 100% of the tuition fees throughout the study period
- 13. The student must meet the minimum admission to the college according to the options indicated in the application form provided that the minimum admission is as follows:
 - The student is accepted in medical specialties (pharmacy dentistry) from the completion of preparatory study (biological science) or its equivalent in studies with a rate of not less than 80%
 - The college adopts the differentiation mechanism for accepting applicants according to the conditions announced on the official website of the college